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PROTOKÓŁ Nr LXI/23 
z sesji Rady Powiatu Otwockiego 

odbytej w dniu 25 maja 2023r. 
w trybie hybrydowym 

 
 

Na podstawie art. 14 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym oraz § 12 ust. 4 Statutu  
Powiatu Otwockiego Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach o godzinie 1600 otworzyła obrady 
LXI sesji Rady Powiatu Otwockiego. Powitała przybyłych gości, panie i panów radnych oraz 
pracowników Starostwa.  

Poinformowała, że zgodnie z listą obecności w sesji bierze udział 20 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 23 osoby, stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Hybrydowe posiedzenie Rady odbyło się stacjonarnie w Powiatowym Młodzieżowym 
Domu Kultury w Otwocku przy ul. Poniatowskiego 10 oraz zdalnie przy pomocy 
wideokonferencji na platformie Zoom. 

  
Porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji.  

2. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr LIX i Nr LX z sesji.  

4. Sprawozdanie z efektów pracy Organizatora Rodzinnej Pieczy Zastępczej za rok 2022. 

5. Sprawozdanie   z  działalności Powiatowego  Centrum  Pomocy Rodzinie w Otwocku 

za  2022  rok. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zwiększenia wysokości zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka 

w placówce opiekuńczo-wychowawczej typu rodzinnego w Powiecie 

Otwockim; 

2) w sprawie zmian w uchwale Nr 368/LV/22 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

29 grudnia 2022 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2023 rok,  

z późn.zm.;  

3) w sprawie zmian w uchwale Nr 369/LV/22 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 

29 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Otwockiego na lata 2023 – 2037. 

7. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

8. Informacje Przewodniczącej Rady.  

9. Sprawy różne.  

10. Zamknięcie obrad sesji. 
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Ad. 2 

Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radni zgłaszają wnioski w sprawie  

zmian w porządku obrad. Radni nie zgłosili wniosków. 

 

Ad. 3 

 Protokół Nr LIX/23 z sesji został przyjęty w obecności 20 radnych, przy 19 głosach 
,,za’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym się’’. 
 
 Protokół Nr LX/23 z sesji został przyjęty w obecności 20 radnych, przy 19 głosach 
,,za’’ i 1 głosie ,,wstrzymującym się’’. 
 
Ad. 4 
 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zapytała, czy radni zgłaszają pytania i uwagi 
do niniejszego sprawozdania. Radni nie zgłosili uwag. 
 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego sprawozdania 
Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa Elżbietę Siwek. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa Elżbieta Siwek przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji.  

 
Ad. 5 
 
 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 
 Radny Janusz Goliński zwrócił się z prośbą o doprecyzowanie rzeczywistego stanu Ogniska 
,,Świder’’ im. Kazimierza Lisieckiego ,,Dziadka’’ w Otwocku a także kosztów 
jego utrzymania. Stwierdził, iż sprawozdanie jest niepełne. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 
 Radna Kinga Błaszczyk powiedziała, że szczegółowych informacji udzieli Dyrektor PCPR 
po uprzednim otrzymaniu zapytania na piśmie.  
  Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu Krzysztofowi 
Szczegielniakowi. 
 Starosta Otwocki podkreślił, że omawiane sprawozdanie dotyczy jedynie działalności 
PCPR. Wyjaśnił, iż dokładne informacje o dochodach i wydatkach Powiatowego Centrum 
Pomocy Rodzinie są zamieszczone w sprawozdaniu  z wykonania budżetu za rok 2022.  
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 
 Radny Dariusz Kołodziejczyk odniósł się do tabeli na stronie 5 sprawozdania i zapytał 
o  przyczyny tak dużych rozbieżności między średnimi miesięcznymi kosztami utrzymania 
mieszkańca w domach pomocy społecznej na terenie Powiatu Otwockiego w 2022 r. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 
 Radna Kinga Błaszczyk zaproponowała zadanie tego pytania na piśmie. 
 Radny Dariusz Kołodziejczyk w związku z tym poprosił o sporządzenie wyciągu  
z protokołu dotyczącego ww. pytania. Następnie zapytał o osobę, która zastępuje Dyrektora 
PCPR podczas jej nieobecności. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 
 Radna Kinga Błaszczyk odpowiedziała, że osobą przejmującą obowiązki pod nieobecność 
Dyrektora PCPR jest Pani Szabla, która z powodu nieprzewidzianych okoliczności również 
nie może uczestniczyć w dzisiejszych obradach Rady. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Mateuszowi Kudlickiemu. 
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 Radny Piotr Mateusz Kudlicki powiedział o rozbieżnościach między tym, co jest napisane 
w spisie spraw dokumentu a jego zawartością.  Radny podkreślił, że Domy Pomocy Społecznej 
są osobnymi jednostkami organizacyjnymi a PCPR sprawuje nad nimi nadzór merytoryczny  
i w zakresie administracyjno-gospodarczym. Dlatego w sprawozdaniu nie ma szczegółów 
dotyczących działalności DPS-ów, jest natomiast opisane funkcjonowanie PCPR, zgodnie  
z tytułem dokumentu. Radny Piotr Mateusz Kudlicki postulował, by na przyszłość, na stronach 
początkowych sprawozdania była opisana struktura organizacyjna omawianej jednostki  
oraz zależności między podległymi jej elementami. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 
 Radny Janusz Goliński zwrócił uwagę na niespójność między tym, co napisano 
o Ognisku Wychowawczym ,,Świder’’ im. Kazimierza Lisieckiego ,,Dziadka’’ na stronie 
15 a tym, co sformułowano na stronie 16. Z treści wynika, że ognisko cały czas funkcjonuje. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Mateuszowi Kudlickiemu. 
 Radny Piotr Mateusz Kudlicki powiedział, że funkcje Ogniska Wychowawczego ,,Świder’’ 
zostały przejęte przez PCPR i wszystkie informacje o jego działalności winny znaleźć się  
w tym dokumencie. Powtórnie zaapelował o zmianę struktury dokumentu w przyszłości  
na bardziej przystępną dla czytelnika. 
 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego sprawozdania 
Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa radną Elżbietę Siwek. 
 Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa Elżbieta Siwek przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji. 
 
Ad. 6 
  

1) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 
 Radna Kinga Błaszczyk przedstawiła przedmiotowy projekt uchwały. 

 
Do sesji dołączył radny Krzysztof Olszewski – obecnych 21 radnych  

 
 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego projektu 
uchwały Przewodniczącą Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa Elżbietę Siwek. 
 Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa Elżbieta Siwek przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji do przedmiotowego projektu uchwały. 
 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych - 20 głosami „za”, przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” - podjęła uchwałę Nr 399/LXI/23 w sprawie zwiększenia wysokości 
zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka w placówce opiekuńczo-wychowawczej typu 
rodzinnego w Powiecie Otwockim, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 

2) Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 
Radny Mirosław Pszonka zwrócił uwagę, że Powiatowi zmniejszono subwencję oświatową  
i równoważącą, w związku z tym,  by oświata funkcjonowała zgodnie z planem budżetowym 
na rok 2023, Powiat musi zorganizować środki z własnej puli. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi Powiatu Otwockiego 
Wiesławowi Miłkowskiemu . 
 Skarbnik Powiatu Otwockiego potwierdził stwierdzenie radnego. Powiedział też, że oświata 
czeka na środki, które pozwolą zwiększyć wydatki. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Romanowi Srebnickiemu. 
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 Radny Roman Srebnicki zawnioskował o przerwę. 
 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Romana Srebnickiego 
o przerwę. 
 

Głosowanie: ,,za’’ – 8 głosów, ,,przeciw’’ – 6 głosów,  
,,wstrzymało się’’ – 7 osób 

 
 Przewodnicząca Rady zarządziła przerwę 16.45 – 16.55. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 
 Radny Dariusz Kołodziejczyk poinformował, że głosował przeciwko tej uchwale 
tak na posiedzenie Zarządu i na posiedzeniu Komisji Budżetowej.  
Pierwotnie miały być poczynione próby pozyskania zewnętrznego sponsora po to, by opłacić 
znaną gwiazdę estrady, teraz planuje się zwiększone wydatki na ten cel. Radny stwierdził,  
że nie stać w tej chwili na to Powiatu Otwockiego. Nie należy zwiększać planu wydatków 
ze 130 tys. zł.  do 150 tys. zł na realizację działań promocyjnych związanych z organizacją 
obchodów 25-lecia Powiatu Otwockiego oraz na Powiatowy Festiwal Kultury. 
Następnie radny Dariusz Kołodziejczyk złożył wniosek, by zostawić 20 tys. zł w budżecie,  
aby w niedalekiej przyszłości wykorzystywać te środki na małe granty. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 
 Jolanta Koczorowska zapytała, co oznacza określenie ,,zostawić w budżecie’’. Poprosiła  
o wyjaśnienie, gdzie konkretnie miałyby się te środki znaleźć. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi, 
który odpowiedział, że wspomniane 20 tys. zł  pozostałyby w puli tzw. wolnych środków. 
Oznacza to, że nie zostaną wydane np. na wynagrodzenie dla gwiazdy estrady. Natomiast jeśli 
zaistniałaby potrzeba aplikowania o środki zewnętrzne, użyto by tych środków na wskazany 
cel. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu Krzysztofowi 
Szczegielniakowi. 
 Starosta Otwocki przypomniał, że w budżecie Biura Kultury i Promocji skończyły się 
pieniądze na współorganizację wydarzeń. Uchwalając budżet na 2023 rok okroiliśmy wydatki 
wszystkich jednostkek, wszystkich wydziałów i biur  .   Stąd propozycja, by z wolnych środków 
przeznaczyć 50 tys. zł z podziałem na 30 tys. zł – na promocję i 20 tys. zł  na kulturę. 
W wydatkach związanych z obchodami  
25-lecia Powiatu Otwockiego jest też współorganizacja wydarzeń kulturalnych, w tym: zakup 
medali pamiątkowych dla pracowników, uroczysta sesja.  
 Przewodnicząca Rady podkreśliła, że kultura obok inwestycji, infrastruktury,  
służby zdrowia  jest niezwykle ważna dla Powiatu Otwockiego.   
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 
 Radna Kinga Błaszczyk powiedziała, że współorganizacja wydarzeń jest istotna. Zawsze 
staramy się wspierać wydarzenia kulturalne w każdej gminie – dodała radna. 
Samodzielnie organizujemy tylko jedną imprezę. To jest ważna impreza i warto byłoby zrobić 
to w sposób odpowiedni do rangi wydarzenia. 
 

Radny Jacek Czarnowski dołączył do sesji – obecnych 22 radnych. 
 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 
 Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że zdania w sprawie środków na biuro promocji 
nie zmienił. Dodał, iż od początku wnioskował o kwotę 130 tys. zł. Tak na Komisji Edukacji, 
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Kultury i Sportu, jak i na zebraniach Zarządu.  W związku z tym podtrzymuje swój wniosek.  
  
 Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek radnego Dariusza Kołodziejczyka, 
by kwota 20 tys. zł została w wolnych środkach w budżecie i żeby nie zwiększano o tę kwotę 
działu 921 w rozdziale 92105 w projekcie uchwały. 
 

Głosowanie: ,,za’’ – 1 osoba, ,,przeciw’’ – 20 osób, ,,wstrzymała się’’ – 1 osoba 
 

  Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego projektu 
uchwały Przewodniczącego Komisji Budżetowej Roberta Kosińskiego. 
 Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Robert Kosiński powiedział, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
  
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie omawiany projekt uchwały. 
 
Rada Powiatu Otwockiego w obecności 22 radnych -  15 głosami „za”, przy  1 głosie 
,,przeciw’’ oraz 6 głosach „wstrzymujących się” - podjęła uchwałę Nr 400/LXI/23  
 w sprawie zmian w uchwale Nr 368/LV/22 Rady Powiatu Otwockiego z dnia 
29 grudnia 2022 r. – Uchwała Budżetowa Powiatu Otwockiego na 2023 rok, z późn. zm., 
która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 

3) Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnikowi Powiatu Wiesławowi  
Miłkowskiemu.   
 Skarbnik Powiatu omówił projekt uchwały.  
 Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni zgłaszają uwagi lub pytania do przedmiotowego 
projektu uchwały. 
  
 Przewodnicząca Rady poprosiła o przedstawienie opinii do przedmiotowego projektu 
uchwały Przewodniczącego Komisji Budżetowej Roberta Kosińskiego. 
 Przewodniczący Komisji Budżetowej radny Robert Kosiński powiedział, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 
 

Radna Grażyna Olszewska opuściła sesję – obecnych 21 radnych. 
 
Rada Powiatu Otwockiego w obecności 21 radnych - 13 głosami „za”, przy 7 głosach 
„wstrzymujących się” (jeden radny nie wziął udziału w głosowaniu) - podjęła uchwałę  
Nr 401/LXI/23 w sprawie zmian w uchwale Nr 369/LV/22 Rady Powiatu Otwockiego 
z dnia 29 grudnia 2022 r. w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Otwockiego na lata 2023 – 2037, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
  
Ad. 7 
 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 
 Radny Janusz Goliński odniósł się do punktu 19 i punktu 29 Sprawozdania Zarządu. 
Zapytał ile wyniósł całkowity koszt turnieju piłki nożnej oraz dlaczego zabrakło środków 
finansowych w budżecie powiatu na realizację imprezy ,,Rozśpiewany Celestynów’23”. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 
 Radna Kinga Błaszczyk powiedziała, że całkowity koszt turnieju to 13 tys. zł. 
Stowarzyszenie Nasz Wspólny Dom wystąpiło o współorganizację wydarzenia.  
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Zaś ,,Rozśpiewany Celestynów’23’’ to tzw. ,,mały grant’’, czyli inny paragraf, z którego 
wykorzystano pełną pulę środków i na realizację tego zadania publicznego już ich 
nie wystarczyło. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 
 Radny Janusz Goliński powiedział, że powyższa odpowiedź nie jest dla niego 
satysfakcjonująca. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 
 Radna Jolanta Koczorowska powiedziała, że fakt udziału Stowarzyszenia „Nasz Wspólny 
Dom” w życiu politycznym kładzie się cieniem na wszelkiej współorganizacji 
i współfinansowaniu imprez przez to zrzeszenie.  
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu Krzysztofowi 
Szczegielniakowi. 
 Starosta Otwocki odniósł się do słów radnej Jolanty Koczorowskiej. Powiedział, że Zarząd 
Powiatu Otwockiego podzielił w tym roku kilkadziesiąt tysięcy złotych pomiędzy wiele 
stowarzyszeń. Środki rozeszły się tak na ,,małe granty’’, jak i na konkursy ofert. W turnieju,  
o którym mówimy, bierze udział kilkadziesiąt szkół  z całego powiatu i kilkuset chłopców. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 
 Radny Dariusz Grajda zapytał, czy część członków Zarządu jest jednocześnie członkami 
Stowarzyszenia „Nasz Wspólny Dom”. Następnie Radny zwrócił się z prośbą o odpowiedź 
na pytanie, na jakim etapie jest sprawa wydania pozwolenia na budowę wiaduktu 
ul. Jankowskiego pod torami oraz zapytał, dlaczego na Powiatowym Dniu Strażaka 
zorganizowanym przez Komendę Państwową Straży Pożarnej dla Ochotniczych Straży 
Pożarnych w Otwocku zostali zaproszeni tylko członkowie PiS i Suwerennej Polski.   
Radny Dariusz Grajda zapytał też o szczegóły punktu 5 sprawozdania - jakie są koszty zwolnień 
z opłat obywateli Ukrainy przebywających w placówkach prowadzonych przez Powiat Otwock 
oraz na jakim etapie jest konkurs na stanowisko Dyrektora Specjalnego Ośrodka 
Szkolno - Wychowawczego Nr 2 w Otwocku przy ul. Literackiej, o którym mowa w punkcie 
7 sprawozdania. 
Radny Dariusz Grajda zapytał o wartość użyczenia, o którym mowa w punkcie 
11 sprawozdania oraz o szczegóły punktów 31 i 32, gdzie wspomniano o zwolnieniu obywateli 
Ukrainy z odpłatności za koszty pobytu za kwiecień i maj. 
 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu Staroście Otwockiemu Krzysztofowi 
Szczegielniakowi. 
 Starosta Otwocki odpowiedział, że trzech członków Zarządu jest jednocześnie członkami 
Stowarzyszenia „Nasz Wspólny Dom”. Dodał, iż pytanie dotyczące zaproszonych osób 
na Powiatowy Dzień Strażaka należy zadać Komendantowi Powiatowemu PSP w Otwocku, 
ponieważ to on był organizatorem wydarzenia. 
 Starosta Otwocki odniósł się do punktów 5, 31 i 32 sprawozdania z prac Zarządu Powiatu 
Otwockiego – weszło w życie rozporządzenie, które uściśla wydatki państwa na pomoc dla 
uchodźców z Ukrainy. Ustalono, że można zwolnić niektórych obywateli  Ukrainy z opłaty pod 
pewnymi warunkami. Punkty, które goszczą uchodźców zebrały ankiety dotyczące sytuacji 
materialnej, zdrowotnej, rodzinnej swoich mieszkańców.  Oprócz tych osób, które są zwolnione 
z mocy Rozporządzenia, ponad 50 uchodźców uzasadniło na piśmie swoje  trudną sytuacją 
materialną. Zarząd Powiatu postanowił podejść do tego humanitarnie i zadecydował 
o zwolnieniu tych osób z odpłatności za koszty pobytu.  
Starosta podkreślił, że środki na utrzymanie uchodźców w ośrodkach pochodzą z budżetu 
państwa. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 
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 Radna Kinga Błaszczyk odniosła się do punktu 7 sprawozdania. Radna powiedziała, 
że kandydaci mogą składać oferty do jutra, konkurs zaplanowany jest na 2 czerwca. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu Pawłowi Zawadzie. 
 Wicestarosta Otwocki powiedział, że użyczenie, o którym mowa w punkcie 11 dokumentu 
a stanowiące udostępnienie na rzecz Związku Powiatowo-Gminnego ,,Otwockie Przewozy 
Gminno-Powiatowe’’ pomieszczenia biurowego nr 23 w budynku Starostwa 
przy ul. Komunardów 11 w Otwocku jest nieodpłatne. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 
 Radny Dariusz Grajda zadał pytanie adwokatowi Panu Markowi Bajsonowi, 
czy taka formuła jest dopuszczalna prawem, by członkowie stowarzyszenia pełniąc funkcje 
jednocześnie w organie publicznym, udzielali sobie samym dofinansowania. Radny prosił  
o podanie podstawy prawnej i czy możliwa jest jakaś inna forma prawna, którą należałoby 
przyjąć w kwestii stowarzyszenia, którego członkowie wchodzą jednocześnie w skład Zarządu. 
 Adwokat Marek Bajson poprosił o możliwość przygotowania odpowiedzi na piśmie. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 
 Radny odniósł się do swojej wcześniejszej wypowiedzi na temat turnieju piłki nożnej 
i wydarzenia muzycznego harcerzy. Dodał, że teraz jest okazja do zamknięcia dyskusji 
i ostatecznego wyjaśnienia różnic w finansowaniu różnych wydarzeń kulturalnych 
i sportowych w Powiecie. 
 Przewodnicząca Rady zabrała głos i powiedziała, iż turniej piłki nożnej ma finał nazajutrz 
a ,,Rozśpiewany Celestynów’23” był imprezą towarzyszącą niedawnym celestynowskim 
uroczystościom, w których przedstawiciele Rady Powiatu brali udział 20 maja br.  
Przewodnicząca Rady dodała też, że jednym z głównych organizatorów był członek 
Stowarzyszenia Nasz Wspólny Dom. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 
 Radny Dariusz Grajda ponowił prośbę o odpowiedź na swoje zadane wcześniej pytanie 
o dopuszczalność prawną jednoczesnego pełnienia funkcji w organie wykonawczym Powiatu 
Otwockiego oraz w stowarzyszeniu. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Adwokatowi Markowi Bajsonowi. 
 Adwokat Marek Bajson powiedział, że rzetelne i wyczerpujące udzielenie odpowiedzi 
będzie wymagało trochę czasu, więc udzieli jej na piśmie. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 
 Radny Dariusz Kołodziejczyk zwrócił uwagę, że poruszono ważną kwestię, którą należy 
wyjaśnić na piśmie. 
  Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Robertowi Kosińskiemu. 
 Radny Robert Kosiński przypomniał postać Szymona Niuka, patrona turnieju piłki nożnej. 
Prosił o ostudzenie emocji. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Jackowi Czarnowskiemu. 
 Radny Jacek Czarnowski powiedział, że nie odnosi się do idei i promocji sportu 
ani do samego patrona, jednak etycznie sprawa współorganizacji może budzić pewne 
wątpliwości. Zdaniem radnego wypowiedź radnego Dariusza Kołodziejczyka powinna być 
zamykającą dyskusję. Radny zaapelował o zakończenie dyskusji. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Mateuszowi Kudlickiemu. 
 Radny Piotr Mateusz Kudlicki poprosił o zakończenie dyskusji. 
 

Radny Jacek Czarnowski opuścił sesję – obecnych 20 radnych 
 

 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 
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 Radny Mirosław Pszonka odniósł się do punktu 18 sprawozdania Zarządu Powiatu. 
Radny dopytywał o szczegóły punktu 18. Zadał pytanie o sposób wyłonienia usługodawcy – 
firmy Usługi Transportowe Jan Wołoszka oraz o to, skąd jest założenie Zarządu Powiatu, 
że wśród pasażerów jest zgoda na 60 procentowy wzrost cen biletów na przejazdy autobusowe 
linią ,,Wołoszka’’. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Pawłowi Zawadzie. 
 Wicestarosta Paweł Zawada powiedział, że ceny nie wzrosły a zostały obniżone.  
Mamy do czynienia z ujednoliceniem cen opłat linii powiatowych z cennikami opłat 
obowiązujących na trasach utworzonych przez Związek Powiatowo Gminny  
,,Otwockie Przewozy Gminno-Powiatowe’’. Cena zeszła z 5 złotych do 3 złotych. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Mirosławowi Pszonce. 
 Radny Mirosław Pszonka zapytał o przyczyny takiej decyzji Zarządu. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu Pawłowi Zawadzie. 
 Wicestarosta Otwocki Paweł Zawada powiedział, że chodzi o zwiększenie konkurencyjności 
linii.  
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu Krzysztofowi 
Szczegielniakowi. 
 Starosta Otwocki powiedział, iż niebawem ma mieć miejsce modernizacja gazociągu relacji 
Stanisławów-Wola Karczewska. Firma projektowa w pierwszym etapie wystąpiła do jednostek 
samorządu terytorialnego z zapytaniem o to, czy we wskazanym pasie znajdują się siedliska 
flory i fauny, czy planowane są inwestycje. Przesłano trzy wnioski. 
 Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni mają jakieś wnioski lub pytania. 
 Radni nie zgłaszali uwag ani pytań. 
  
Ad. 8 
 
 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach poinformowała, że dnia 13 maja br. uczestniczyła 
w obchodach Powiatowego Dnia Strażaka i Jubileuszu 110 –lecia Otwockiej Straży Pożarnej.  
 Przewodnicząca Rady podzieliła się swoimi wrażeniami z uczestnictwa 19 maja br. 
w uroczystościach 80 rocznicy Akcji Pod Celestynowem i 15 rocznicy nadania Publicznej 
Szkole Podstawowej w Celestynowie imienia Batalionu ,,Zośka’’. 
 Przewodnicząca Rady poinformowała radnych, że 1 lipca 2023 r. odbędą się 
Mazowieckie Igrzyska Samorządowców. 
 Przewodnicząca Rady przekazała informację o terminie najbliższej sesji  
Rady Powiatu Otwockiego. Wstępny termin ustalono na dzień 29 czerwca 2023 r. 
 
  
Ad. 9 
 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 
 Radny Dariusz Grajda ponowił pytanie o to, na jakim etapie jest sprawa wydania pozwolenia 
na budowę wiaduktu ul. Jankowskiego pod torami. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu 
Krzysztofowi Szczegielniakowi. 
 Starosta Otwocki powiedział, że termin mijał 28 kwietnia. Złożono wniosek 
ponownie, a po wstępnym przeglądzie dokumentacji nadal stwierdza się braki. Starosta obiecał 
rozesłać informację do radnych dotyczącą charakteru i ilości braków w dokumentacji. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 
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 Radny Dariusz Kołodziejczyk zapytał, czy Pani Prezes Powiatowego Centrum Zdrowia 
ustanowiła nowe konkursy na stanowiska pielęgniarek, fizjoterapeutów i lekarzy. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu Pawłowi Zawadzie. 
 Wicestarosta Otwocki Paweł Zawada powiedział, że jest już odpowiedź od Dyrektora NFZ 
w sprawie przedłużenia czasu zawieszenia oddziału neurorehabilitacji do dnia 30 września br.   
Wicestarosta obiecał wystąpić z prośbą o kopię tejże odpowiedzi. Wicestarosta Paweł Zawada 
powiedział, że Prezes PCZ nadal prowadzi poszukiwania brakującego personelu, 
który ma zasilić oddział neurorehabilitacji.  
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 
 Radny Dariusz Kołodziejczyk zapytał, czy Wójt Gminy Celestynów przekazał kopie umowy 
zawartą z PKP, czy nie zamierza przekazać tej umowy. Samorząd powiatowy zabezpieczył 
kilka milionów na tę inwestycję i druga strona zamierza z tego skorzystać a odmawia 
udostępnienia dokumentacji. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 
 Starosta Otwocki powiedział, że Wójt Gminy Celestynów odpisał, iż ze względu na trwające 
negocjacje z PKP nie przekaże kopii umowy. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Bogumile Więckowskiej. 
 Radna Bogumiła Więckowska podzieliła się swoimi spostrzeżeniami dotyczącymi potrzeby 
istnienia oddziału neurorehabilitacji. Poinformowała radnych, ile wynosi średni czas 
oczekiwania na rehabilitację w placówkach NFZ i jakie są koszty prywatnej rehabilitacji. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 
 Radny Dariusz Kołodziejczyk poprosił Wicestarostę o to, by pisemnie zobowiązać Panią 
Prezes PCZ do odpowiedzi na pytania o postępy w rekrutacji pracowników oddziału 
neurorehabilitacji.  
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Wicestaroście Otwockiemu Pawłowi Zawadzie. 
 Wicestarosta Otwocki poinformował, że występował już z pismem w sprawie zatrudnienia 
osób. Zapewnił, że doprecyzuje zapytanie za pomocą jakich środków przekazu Prezes PCZ 
poszukuje pracowników. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 
 Starosta Otwocki nawiązując do Gminy Celestynów, przeczytał treść pisma 
Wójta Celestynowa. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Kudlickiemu. 
 Radny Piotr Kudlicki powiedział, że dokument zacytowany przez Starostę Otwockiego 
jest dokumentem publicznym a Wójt Celestynowa winien go przekazać Radzie Powiatu 
w ciągu 14 dni od wystąpienia. Powiat Otwocki gwarantuje środki, co jest swego rodzaju 
wysiłkiem ekonomicznym. Radny zwrócił się z prośbą do Zarządu Powiatu, by na następną 
sesję przygotował w uchwale budżetowej zdjęcie tego zadania. Następnie Radny Piotr  Kudlicki 
poinformował, że zwrócił się do PKP PLK S.A. w trybie dostępu do informacji publicznej 
i otrzymał tę umowę łącznie z informacją o jej procedowaniu i dalszych zamiarach.  
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 
 Radny Dariusz Kołodziejczyk powiedział, że na miejscu Pana Starosty ponowiłby pismo 
i wyznaczył termin na jego dostarczenie. Gdyby dokumentu nie został przekazany w terminie, 
wówczas całość lub część środków na ten cel należy zmniejszyć oraz poinformować 
mieszkańców Powiatu, z jakiej przyczyny tak się stało.  
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Robertowi Kosińskiemu. 
 Radny Robert Kosiński powiedział, iż podziela stanowisko radnego 
Piotra Mateusza Kudlickiego. Jeżeli Wójt Celestynowa nadal będzie nas traktował  
nie po partnersku, również będzie wnioskował o zdjęcie tych środków i przystąpienie ponowne 
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do rozmów i negocjacji z włodarzem Celestynowa. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Januszowi Golińskiemu. 
 Radny Janusz Goliński zauważył, że ronda tymczasowe w Powiecie Otwockim wymagają 
solidnego czyszczenia. Dodał, iż wielokrotnie składał propozycje zmian w budżecie, by choć 
jedno z nich przekształcić w rondo stałe.  
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Kindze Błaszczyk. 
 Radna Kinga Błaszczyk zaprosiła radnych na obchody Dnia Dziecka organizowane 
dla podopiecznych Powiatowych Domów Dla Dzieci. Wydarzenie odbędzie się w Dąbrówce. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnej Jolancie Koczorowskiej. 
  Radna Jolanta Koczorowska zwróciła się do radnego Dariusza Kołodziejczyka z prośbą, 
by Radny podtrzymał swoją determinację względem oddziału neurorehabilitacji. Zaapelowała 
do radnych o spojrzenie na potrzebę uruchomienia oddziału ludzkim okiem i ponowne 
pochylenie się nad tematem. 
 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach zabrała głos i powiedziała, iż Rada Powiatu  
nie poddała się jeszcze w sprawie oddziału neurorehabilitacji.  Poprosiła Starostę o podzielenie 
się swoimi doświadczeniami i prowadzonymi rozmowami na konwencie włodarzy. 
  Starosta Otwocki Krzysztof Szczegielniak poinformował, że rozmawiał z włodarzami gmin 
w sprawie funkcjonowania oddziału neurorehabilitacji w PCZ. Będą przekazane informacje 
i konkretne wyliczenia dotyczące kwot, którymi gminy miałyby zasilić funkcjonowanie 
oddziału neurorehabilitacji. Wszyscy włodarze widzą potrzebę istnienia tego oddziału. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Kołodziejczykowi. 
 Radny Dariusz Kołodziejczyk podzielił się swoimi uwagami i spostrzeżeniami dotyczącymi 
oddziału neurorehabilitacji. Bez większych konsultacji ze Zgromadzeniem Wspólników  
i Zarządu, dyrekcja PCZ uchwaliła likwidację oddziału. Pani Prezes PCZ przykłada dużą uwagę 
do cyfr, podczas gdy niemal wszystkie oddziały w większości szpitali są deficytowe. Powiat 
dokładał miliony do szpitala. Obecnie jest duże zainteresowanie dyrekcji NFZ zwiększeniem 
liczby łóżek na oddziale, o ile ten by został uruchomiony. Radny dodał, że termin końca 
września jest ostatecznym terminem, do kiedy można próbować uruchomić oddział 
neurorehabilitacji.   
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Romanowi Srebnickiemu. 
 Radny Roman Srebnicki podzielił się swoimi spostrzeżeniami z uczestnictwa w ostatnim 
posiedzeniu Komisji Zdrowia, Rodziny i Bezpieczeństwa. Prosił o udział Radnych spoza 
Komisji, gdy gościem jest Prezes PCZ. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 
 Radny Dariusz Grajda w odpowiedzi do radnego Romana Srebnickiego powiedział, 
iż spółka z ograniczoną odpowiedzialnością ma radę nadzorczą i właściciela i swoje sugestie 
należałoby skierować do zarządu stanowiącego, który jest jednocześnie zgromadzeniem tejże 
spółki. Następnie Radny zasygnalizował, że na rondzie w Dąbrówce wadliwie ułożono kostkę 
brukową, jej elementy stale wykruszają się, jeden po drugim.  
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Romanowi Srebnickiemu. 
 Radny Roman Srebnicki poinformował o kilku suchych brzozach, które rosną przy ulicy 
Batorego w Otwocku. 
 Przewodnicząca Rady powiedziała, że pasem zieleni zarządza Miasto Otwock. 
 Przewodnicząca Rady Grażyna Kilbach udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 
 Radny Dariusz Grajda powiedział, że na światłach przy Szpitalu Powiatowym 
jest rozbieżność w czasie oczekiwania dla pojazdów wjeżdżających na skrzyżowanie z różnych 
stron.  Radny zapytał, czy Starosta Otwocki ma wiedzę, kiedy można spodziewać się końca 
remontów w Otwocku. 
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 Przewodnicząca Rady powiedziała, że budowa ronda przy ul. Hożej jest zaplanowana  
na koniec maja br. Następnie udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 
 Starosta Otwocki powiedział, że czas przejazdu ulicą Karczewską jest celowo wydłużony, 
bo właśnie na tej ulicy ruch jest największy. Fakt zakorkowania ulic miasta Otwocka nie ma 
związku ze złą organizacją ruchu. Jeśli zamyka się dwa równoległe ciągi komunikacyjne, 
nie ma możliwości uniknięcia korków w mieście. 
Starosta Otwocki potwierdził kończące się roboty na rondzie przy ul. Hożej a do połowy 
czerwca mają mieć miejsce prace na ul. Wawerskiej.  Starosta poinformował też, że podpisano 
umowę na budowę ronda przy Szpitalu Powiatowym. Prace zaplanowane są na wczesną jesień, 
czyli po wybudowaniu ronda przy ul. Andriollego. 
 
 Przewodnicząca Rady zarządziła 2 minuty przerwy (18.47 – 18.50). 
 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Romanowi Srebnickiemu. 
 Radny Roman Srebnicki wystosował prośbę do Starosty Otwockiego i Zarządu Powiatu, 
by zwołał spotkanie z przedstawicielami Gminy Celestynów, by dopracować kwestie,  
o które na sesji LVIII przedstawiał Wójt Celestynowa. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Staroście Otwockiemu. 
 Starosta Otwocki poinformował, że grupa robocza spotkała się raz, sporządzono protokół, 
którego strona celestynowska nie zwróciła. Dodał, że można ponownie powołać taki zespół 
i jest gotów takie spotkanie zorganizować. 
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Piotrowi Mateuszowi Kudlickiemu. 
 Radny Piotr Mateusz Kudlicki będący jednocześnie Przewodniczącym Komisji Rewizyjnej 
poinformował, że zgodnie z uchwalonym przez Radę Powiatu planem kontroli, 
przeprowadzana jest kontrola tematyczna w zakresie polityki kadrowej i gospodarki finansowej 
w zakresie wydatków w PCPR. Radny zaprosił do zapoznania się z materiałami Komisji 
Rewizyjnej.   
 Przewodnicząca Rady udzieliła głosu radnemu Dariuszowi Grajdzie. 
 Radny Dariusz Grajda zwrócił się do radnego Romana Srebnickiego i powiedział, 
że obawia się sytuacji, w której radni wchodzący w skład wspomnianej grupy roboczej mieliby 
oceniać dokumentację techniczną. Radny zaproponował, by przyglądać się dialogowi Starosty  
i włodarza Celestynowa. Spotkania jakiejkolwiek grupy roboczej poza procedurą 
administracyjną tak naprawdę nie będą miały wpływu na przebieg postępowania w rzeczonej 
sprawie. 
 
Ad. 10 
 
 W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godzinie 18.55 Przewodnicząca Rady 
Grażyna Kilbach zamknęła obrady LXI sesji Rady Powiatu Otwockiego. 
  
 
 
 
Sporządziła:         Przewodniczyła: 
Karolina Brzostek        Grażyna  Kilbach 
   
  
 


